
COMISSIÓ PERMANENT   
Palma, 20 de novembre 2009 

(Acta aprovada dia 21/05/2010) 
 
 
 
 
 

 1 

 

Lloc:  Seu de la FELIB 

Començament: 12.30 hores, en segona convocatòria 

Acabament:  13.35 hores 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president . 

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident primer. 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident segon. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de l’Ajuntament de Sóller i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de l’Ajuntament de Maó i vocal. 

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batlessa de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal. 

 

Hi actua de secretària la senyora Joana Alomar Serra. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal. 

Sr. Martí Àngel Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta del Consell Insular de Formentera i 

vocal. 
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Per indicació del president, us convoco a la reunió de la COMISSIÓ PERMANENT , 

que tindrà lloc a Palma, divendres, dia 20 de novembre a les 11:45 hores en primera 

convocatòria i a les 12:00 hores en segona convocatòria, a la seu de la FELIB , carrer 

del General Riera, 111 de Palma, d'acord amb l'ordre del dia següent: 

 

1. Aprovació de l’acta de dia 18 de setembre de 2009. 

2. Petició del Consell de Menorca, registre d’entrada 848. 

3. Ajudes al Projecte Home. 

4. Quotes Felib 2010 (petició Ajuntament de Sta. Margalida) 

5. Guia d’elaboració de pressuposts 2010. 

6. Informació puntual Pla E 2010. 

 Projectes i exemples d’actuació amb possibilitat de finançament. 

7. Actualització membres CEAL (màxim 8) 

8. CONAMA. 

9. Relació de fitxes de les diferents comissions externes (196-205) 

10. Relació de les actuacions i informes dels Serveis Jurídics de la Felib. 

11. Assumptes a tràmit 

 Precs i preguntes. 
 
 
 
 
Joana Alomar Serra 

Secretària general 

 

 

Palma, 13 de novembre de 2009  
 

391 

13/11/2009 
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Desenvolupament de la sessió. 

 

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE 18 DE SETEMBRE DE 2009.  

El president sotmet a la consideració dels assistents l’acta del 18 de setembre de 

2009, que s’aprova per unanimitat. 

 

2. PETICIÓ DEL CONSELL DE MENORCA, REGISTRE D’ENTRA DA 848. 

La secretària general informa que la senyora Susana Gomila, consellera de 

Cooperació Local, Habitatge i Innovació del Consell de Menorca, sol·licità l’ajuda i 

el suport perquè als pressuposts generals de l’Estat per a l’any 2010 no siguin 

d’aplicació la limitació general del número de places de nou ingrés del personal del 

sector públic del servei de prevenció i extinció d’incendis i salvament. 

El president proposa remetre l’escrit al Govern de l’Estat i a la Federació 

Espanyola de Províncies y Municipis (FEMP). Els assistents s’assabenten i 

manifesten la seva conformitat 

 

3. AJUDES AL PROJECTE HOME. 

La secretària general informa que molts ajuntaments s’han adherit, per acord de 

ple, a la sol·licitud al Govern de l’Estat Espanyol que féu l’Ajuntament d’Esporles, 

perquè tots els béns decomissats a Son Banya siguin destinats íntegrament a 

l’entitat Projecte Home per a la prevenció, tractament i rehabilitació de 

drogodependències a les Illes Balears. 

El president comenta que li farà arribar la notícia al senyor Tomeu Català.  

 

4. QUOTES FELIB 2010 (a petició de l’Ajuntament de Santa Margalida). 

La secretària general informa que l’Ajuntament de Santa Margalida ha sol·licitat 

que per a l’any 2010 les quotes de la Federació no augmentin. S’aprova per 

unanimitat. 
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5. GUIA D’ELABORACIÓ DELS PRESSUPOSTS 2010. 

El senyor Bofill exposa que el treball que ell ha elaborat ha estat sobre la gran 

tasca realitzada per part del senyor Tur. Fa saber que enviarà la informació per 

correu electrònic, i els lliura una còpia. 

Pren la paraula el senyor Tur i exposa que ell, en aquesta guia, ha volgut reflectir 

el que s’ha  parlat a les distintes reunions.   

El president proposa que cada membre examini detingudament aquesta guia, i 

que faci les aportacions que consideri oportunes. Un cop incorporats tots els 

comentaris es tornarà a enviar per correu electrònic a tots els ajuntaments i a tots 

els grups polítics. 

 

6. INFORMACIÓ PUNTUAL SOBRE EL PLA E 2010. 

Projectes i exemples d’actuació amb possibilitat de  finançament. 

El senyor Bofill comença la seva intervenció explicant que és important fer esment 

de les diferències entre aquest nou fons i l’anterior, i comenta una sèrie de 

documents que ha publicat el Ministeri d’Administracions Territorials. 

En primer lloc destaca que l’any passat hi havia dos fons, un per a inversions i 

l’altre per al foment de l’ocupació, i que aquest any sols n’hi ha un. Comenta que la 

quantia del fons és menor que la del Pla E, ja que la dotació de l’actual fons és de 

5.000 milions, mentre que la de l’anterior era de 8.000 milions d’euros. A més, i 

com a diferència, a l’actual fons s’hi podran incloure despeses d’equipament fins a 

un límit del 20% del projecte, despeses corrents destinades a serveis socials o a 

matèries socioculturals o despeses de subministraments que vagin destinades a 

l’implantació de la llei 11/2007 d’accés electrònic dels ciutadans a les 

administracions públiques.  

També destaca que aquest fons finança les despeses de direcció de projectes i 

direcció de les obres, i que de la mateixa forma es preveu una ampliació dels 

terminis d’adjudicació respecte a l’anterior fons. Una altra diferència que destaca el 

senyor Bofill és que per a aquest fons es posarà a disposició dels ajuntaments, 

des d’un primer moment, un 85% de la quantitat assignada enfront al 70%, i que la 

resta, el 15%, s’entregarà una vegada estigui justificada la despesa. 
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També anuncia que es consideraran, a efectes d’aquest fons, persones 

desocupades i els autònoms que hagin cessat amb la seva activitat. 

Abans de concloure la seva intervenció, el senyor Bofill fa dues darreres 

precisions. La primera fa referència a la possibilitat de que es puguin reutilitzar els 

cartells de l’anterior fons, i la segona a la obligatorietat de que els doblers del fons 

hauran de ser dipositats en un compte corrent constituït a  aquest efecte, i sense 

possibilitat de modificar-lo. Arran d’aquest comentari, el batle de Maó lamenta la 

imposició d’aquesta exigència, i es queixa de que per culpa d’alguns que han fet 

mal ús de les quantitats dipositades ho hagin de pagar tots.  

A continuació, el senyor Bofill vol recordar als assistents que només es finançaran, 

pel que fa al 20% sociocultural, despeses que es puguin englobar als capítols I i II, 

referits a personal i despesa corrent.  

El senyor Tur lamenta que el pla sigui tant estricte i que vingui marcat per deu 

línies que vinculin massa als municipis majors de 2.000 habitants. Demana que, 

de forma extraoficial, tots aquells que tinguin contactes amb les persones del 

Ministeri que coordinen aquests projectes, els demanen que no adoptin una 

postura extremadament rígida. 

El president informa que el Consorci d’Informàtica Local de Mallorca (CILMA) ha 

realitzat una proposta de petits projectes pel que fa a la modernització de 

l’administració electrònica.  

 

7. ACTUALITZACIÓ DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ D’ESTA TUT 

D’AUTONOMIA LOCAL (CEAL) (màxim 8). 

La secretària general comenta que encara no s’ha de signar el protocol d’actuació, 

i proposa que aquest tema es tracti al pròxim Consell Executiu. Els assistents 

s’assabenten i manifesten la seva conformitat. 

 

8. CONAMA. 

La secretària general informa que del 30 de novembre al 2 de desembre es 

realitzarà, a Sevilla, el Congrés Nacional de Medi Ambient.(CONAMA): 
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9. RELACIÓ DE FITXES DE LES DIFERENTS COMISSIONS EX TERNES. 

La secretària general dóna compte de les fitxes que ha rebut la Federació dels 

representants que han assistit a les reunions externes següents. 

 

Representant Títol de la comissió externa Data Núm. d’entrada 

Sr. Pedro Bofill Contreras Pla especial d’actuació en situacions 
d’alerta i d’eventual sequera 19/10/09 Fitxa 196 

859/09 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comissió Balear de Medi Ambient 0210 Fitxa 197 
862/09 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de 
Puigpunyent Escoletes municipals zona 1 22109 Fitxa 198 

871/09 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Subcomitè d’Avaluacions Ambientals 
Estratègiques 23/10/09 Fitxa 199 

883/09 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de 
Puigpunyent 

Consell de Direcció de l’Agència de 
Disciplina Urbanística 20/10/09 Fitxa 200 

890/09 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de 
Puigpunyent Comissió d’Educació 28/10/09 Fitxa  201 

891/09 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx Ponència Tècnica de Patrimoni 
Històric de Mallorca 20/10/09 Fitxa 202 

897/09 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de 
Puigpunyent Comissió d’escoletes zona 1 22/10/09 Fitxa 203 

906/09 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de 
Puigpunyent 

Comissió d’escoletes municipals 
zona Es Raiguer 03/11/09 Fitxa 204 

907/09 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comissió de Medi Ambient de les 
Illes Balears 06/11/09 Fitxa 205 

926/09 
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10. RELACIÓ DE LES ACTUACIONS I INFORMES DELS SERVE IS 

JURÍDICS DE LA FELIB.  

Entitat 
Registre 
d’entrada 

Sol·licitat per Suggeriments - observacions 
Registre 

de sortida 
81. Direcció General 
de Funció Publica 

424/09 Director general  
Al·legacions a l’avantprojecte de llei de funció 
pública de les Illes Balears 

366/09 

82. Direcció General 
de Salut Pública i 
Participació 

681/09 Directora general 

Al·legacions al projecte de decret pel qual es crea 
la Comissió Institucional sobre 
Drogodependencies i altres Addicions i la 
Comissió Tècnica sobre Drogodependencies i 
altres Addicions 

367/09 

83. Direcció General 
d’Emergències 

858/09 Director general 

Al·legacions al projecte de decret pel qual es 
despleguen determinats aspectes de la Llei 
d’ordenació d’emergències i de la Llei de gestió 
d’emergències de les Illes Balears  

927/09 

84. Direcció General 
de Salut Publica i 
Participació 

878/09 Directora general 
Al·legacions al projecte de decret pel qual es crea 
la Mesa d’Assessorament, Control i Seguiment de 
la grip A/H1 N1 a les Illes Balears 

392/09 

 

 

11. ASSUMPTES DE TRÀMIT. 

11.1 TELECENTRE XARXABIT 

La secretària general informa que es pot sol·licitar la instal·lació d’un telecentre 

adscrit a la XarxaBit, i que com que els diners destinats a aquest programa són 

limitats, els primers municipis que ho sol·licitin seran els que el tindran. Comenta 

que l’entitat local només ha d’aportar el local i que tots els altres recursos materials 

i humans els assumeix la Fundació IBIT. 

El senyor Pizarro demana si els municipis que ja disposin de telecentre també ho 

han de sol·licitar. La secretària general comenta que per a més informació es 

poden posar en contacte amb la Fundació IBIT. 

El senyor Marí exposa que ell assistí a la presentació, i va entendre que l’illa de 

Mallorca “copia” el model dels telecentres que ja ESTAN en funcionament a l’illa 

d’Eivissa. 
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11.2 IBISEC 

El president pren la paraula per explicar que aquest punt de l’ordre del dia ve 

motivat per una petició de mediació formulada per part de l’IBISEC, entre aquest 

organisme i l’Ajuntament de Marratxí. Explica que l’Ajuntament de Marratxí ha 

iniciat un procediment de constrenyiment contra l’IBISEC. Prossegueix dient que, 

basant-se en un article de la Llei d’hisendes locals, l’IBISEC ha enviat una carta a 

l’Ajuntament de Marratxí perquè aquest aprovi una bonificació del 95%  sobre la 

taxa imposada.  

El president comenta que la pràctica habitual és la de no cobrar la taxa, ja que les 

obres sempre van en benefici del poble, encara que reconeix que l’IBISEC hauria 

d’haver demanat abans la bonificació.   

El president demana al senyor Albertí si ell pot realitzar alguna gestió amb el batle 

de Marratxí. El senyor Albertí s’assabenta i manifesta la seva conformitat. 

 

11.3 NOVA LLEI DE FUNCIÓ PÚBLICA. 

El president informa que es creà una comissió per estudiar l’avantprojecte de la 

nova Llei de funció pública. Comenta que una de les esmenes feia referència a la 

incompatibilitat laboral i a continuació explica quin és el règim aplicable als 

treballadors de la comunitat autonoma i als de les corporacions locals.  

El senyor Bofill detalla l’especialitat que existeix a l’administració de la comunitat 

autònoma pel que fa a la determinació d’un factor d’incompatibilitat per Llei a partir 

del nivell 23. Explica a la vegada que ha realitzat una enquesta entre els membres 

del Consell Executiu per tal de determinar la redacció més adient en relació amb 

aquesta matèria i comenta que el resultat d’aquesta no ha estat homogeni. 

A continuació es produeix un debat en relació a la determinació d’aquest factor 

d’incompatibilitat per llei.  

Pren la paraula el president i exposa que la seva experiència en relació al personal 

al servei del seu ajuntament, amb compatibilitat d’una activitat privada i sense ella, 

i comenta que els resultats al treball de l’ajuntament són ben distints.  

El senyor Tur exposa les dificultats i els conflictes derivats de la pràctica privada 

de determinats treballadors dels ajuntaments.  
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El senyor Pizarro mostra el seu acord amb les manifestacions realitzades. 

El senyor Marí recalca la importància de l’autonomia municipal i la soberania del 

ple a l’hora de determinar la incompatibilitat de les places, si be pensa que 

aquesta pot esser regulada per llei. A la vegada explica la situació d’aquells 

tècnics que són grans professionals en la seva matèria i que els ajuntaments petits 

estan interessats en mantenir-los. 

El president i el senyor Tur es mostren favorables a la idea de que aquelles places 

corresponents a tots aquells treballadors a temps complet tinguin un factor 

d’incompatibilitat.  

Després d’aquestes intervencions acorden per unanimitat establir un factor 

d’incompatibilitat en els casos senyalats. 

 

PRECS I PREGUNTES. 

El senyor Orfila proposa que l’assessor jurídic de la Felib juntament amb el senyor 

Jiménez realitzin un model d’actuació davant la Comissió Balear de Medi Ambient, 

degut a que la majoria de tràmits que es bloquegen és per motiu de forma.  

El senyor Marí proposa que també s’incloguin les sol·licituds d’obres que han 

d’anar al Departament de Litoral i Qualitat Ambiental. 

El senyor Orfila també recalca que s’hauria d’aclarir PER quin motiu es pot quedar 

exONERAT de tràmit ambiental. Els assistents s’assabenten i accepten la 

proposta. 

El senyor Albertí informa que es reuní amb el senyor Grimalt, Conseller de Medi 

Ambient, i li recordà que s’havia compromès, abans de treure les ajudes de la 

Serra de Tramuntana, a reunir-se amb tots els batles. El senyor Grimalt comentà 

que abans de finalitzar l’any es posaria en contacte amb la Federació. 

El president pren la paraula per informar de l’estat de la unificació AMIB-FELIB. 

Exposa que el 13 de novembre tingueren una reunió a la qual varen assistir el 

senyor Albertí i ell com a membres de la Felib, el senyor Miquel Nadal i la senyora 

Eulàlia Mas, de la Direcció General d’Administracions Públiques de la conselleria 

d’interior; el president de l’AMIB i batle de Deià, el senyor Jaume Crespí, i el 

secretari general de l’AMIB i batle de Selva, el senyor Joan Rotger. Informa que 
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s’acordà que l’AMIB recomanaria als seus ajuntaments que realitzessin un acord 

de ple per formar part de la FELIB. Informa que dia 21 de desembre s’escenificarà  

davant la premsa aquesta unificació. Dia 8 de gener es realitzarà a la Federació 

una Assemblea General extraordinària on es tractarà la incorporació dels nous 

membres a la Comissió Permanent i al Consell Executiu de la Federació, informant 

que la representació política quedarà desequilibrada. Des de l’1 de gener formaran 

part de la plantilla de la Federació els dos treballadors de l’AMIB, un assessor 

jurídic i una auxiliar administrativa. 

El senyor Ferrer dóna l’enhorabona als membres que han aconseguit la unificació 

entre l’AMIB i la FELIB, agraïment al qual s’uneixen tots els altres membres de 

l’Executiva. 

El senyor Orfila exposa que seria convenient que dia 21 de desembre a 

l’escenificació davant la premsa, també hi fos present la Comissió Permanent de la 

Federació i l’òrgan semblant representant de l’AMIB. 

El president continua explicant que visità el senyor Francesc Antich, president del 

Govern de les Illes Balears. Comenta que l’informà de la unió del municipalisme, 

de la gran oportunitat de reforçar-lo, que també tractaren els problemes financers, 

el tema de la policia turística, el sosteniment de les escoletes municipals, i el tema 

de l’estalvi en la definició de les competències, arran del treball de l’Estatut 

d’Autonomia Local que s’està elaborant. Informa que aprofità per demanar un gest 

econòmic important, i que aquestes reunions informals es puguin tenir 

periòdicament. 

El president informa que el 7 de gener el senyor Antich rebrà els dos presidents de 

la Federació i de l’AMIB, i que a mitjans de gener es firmarà la Comissió d’Enllaç  

El senyor Ferrer demana si la subvenció al Fons de Cooperació Municipal 

disminuirà. El president contesta que aquesta subvenció és de les poques que no 

disminuirà. 

El senyor Pizarro informa que a la reunió del Pla E hi hagué una errada, i en el 

tema dels pressupost de la despesa corrent només entren els capítols 1 i 2. 

El senyor Tur informa que la nova Llei de comerç a nivell de Directiva Europea, i la 

Llei autonòmica de comerç, repercuteixen en l’autonomia municipal, fins l punt de 

poder declarar usos i activitats en el sòl urbà de l’ajuntament i exposa la seva 
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preocupació. Igualment, dóna compte de la preocupació de l’augment de cost que 

suposarà la liberalització de l’enllumenat públic. 

El president comenta que Gesa-Endesa preveu visitar tots els ajuntaments, i es 

farà un estudi detallat per reduir costs.  

Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a 

secretària, estenc aquesta acta. 

 

La secretària general      Vist i plau 

        El president 


